
Protokół z posiedzenia 
Komisji Budżetowej i Rozwoju Przedsiębiorczości,  

Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu  
oraz  Komisji Terenowej, Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego  

z dnia 18 września 2018 roku 
 

 Wspólne posiedzenie Komisji stałych Rady Gminy odbyło się 18 września 2018 roku w 
Sali posiedzeń Rady Gminy w Krupskim Młynie przy ul. Głównej 5.  
Obecni na posiedzeniu:  
Komisja Budżetowa i Rozwoju Przedsiębiorczości:  
Henryk Brodziak; Ewelina Kornek; Klaudiusz Kruszewski;  
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu: 
Artur Dawydzik, Ewa Kluba, Bogdan Mika, Roman Piksa; Jerzy Sier; 
Komisja Terenowa, Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego: 
Witold Bulas, Jacek Kiszkis, Gerard Piegza, Dominik Pawlak; Franciszek Sufa; Herbert 
Panchyrz 
oraz  
Przewodnicząca Rady Gminy – Róża Ochman-Szyguła 
Wójt Gminy – Jan Murowski  
Sekretarz Gminy – Danuta Pries  
Skarbnik Gminy – Lucyna Kaminska 
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej – Beata Plaza 
Sołtys Potępy – Andrzej Janus  
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Róża Ochman-Szyguła, prowadząca posiedzenie Komisji, 
przywitała obecnych oraz przedstawiła porządek posiedzenia:  
1. Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018 – 2027. 
2. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok. 
3. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

2019 rok.  
4. Projekt uchwały w sprawie opłaty targowej na 2019 rok. 
5. Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia i określenia wysokości rocznej opłaty od 

posiadania psów na 2019 rok. 
6. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na 2019 rok. 
7. Projekt uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie gminy 

Krupski Młyn na 2019 rok. 
8. Projekt uchwały w sprawie przekazania przez Gminę Krupski Młyn zadań z zakresu 

organizowania publicznego transportu zbiorowego w gminnych przewozach 
pasażerskich. 

9. Projekt uchwały w sprawie zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów 
alkoholowych na terenie Gminy Krupski Młyn.  

10. Projekt uchwały w sprawie ustalenia odstępstwa od zakazu spożywania napojów 
alkoholowych w miejscach publicznych na terenie gminy Krupski Młyn. 

11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na lat 10. 
12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na lat 10.  



13. Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości gruntowej stanowiącej działkę Nr 588/119 k.m. 8 o pow. 0,0066 ha, KW 
GL1T/00047416/9 położonej w Żyłce. 

14. Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego Nr 
3położonego w Ziętku 4A.  

15. Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości gruntowej stanowiącej działkę Nr 325/100 k.m. 13, o pow. 0,0469 ha, KW 
GL1T/00048229/8 położonej w Krupskim Młynie przy ul. Głównej. 

16. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Krupski Młyn. 
17. Sprawy bieżące. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy obecni mają uwagi do porządku. 
Sekretarz Gminy wnioskował o rozszerzenie porządku posiedzenia o pkt o treści: „17. Projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy.” 
Przedstawiony wniosek został przyjęty przez aklamację. Nikt inny nie wniósł uwag do 
porządku posiedzenia, zatem zmieniony porządek posiedzenia przedstawia się następująco:  
1. Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018 – 2027. 
2. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok. 
3. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

2019 rok.  
4. Projekt uchwały w sprawie opłaty targowej na 2019 rok. 
5. Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia i określenia wysokości rocznej opłaty od 

posiadania psów na 2019 rok. 
6. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na 2019 rok. 
7. Projekt uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie gminy 

Krupski Młyn na 2019 rok. 
8. Projekt uchwały w sprawie przekazania przez Gminę Krupski Młyn zadań z zakresu 

organizowania publicznego transportu zbiorowego w gminnych przewozach 
pasażerskich. 

9. Projekt uchwały w sprawie zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów 
alkoholowych na terenie Gminy Krupski Młyn.  

10. Projekt uchwały w sprawie ustalenia odstępstwa od zakazu spożywania napojów 
alkoholowych w miejscach publicznych na terenie gminy Krupski Młyn. 

11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na lat 10. 
12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na lat 10.  
13. Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości gruntowej stanowiącej działkę Nr 588/119 k.m. 8 o pow. 0,0066 ha, KW 
GL1T/00047416/9 położonej w Żyłce. 

14. Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego Nr 
3położonego w Ziętku 4A.  

15. Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości gruntowej stanowiącej działkę Nr 325/100 k.m. 13, o pow. 0,0469 ha, KW 
GL1T/00048229/8 położonej w Krupskim Młynie przy ul. Głównej. 

16. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Krupski Młyn. 



17. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia umowy. 

18. Sprawy bieżące. 
 
Ad. 1.  

Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018 - 
2027. 
Skarbnik Gminy Lucyna Kaminska przedstawiła informację na temat planowanych zmian 
wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018 – 2027. 
Wójt powiedział, że w związku z możliwością pozyskania środków finansowych ze źródeł 
zewnętrznych, została przygotowana niezbędna dokumentacja, by móc wystąpić o te środki. 
Wójt Gminy dodał, że remonty dróg gminnych finansowane były zawsze z narodowego 
programu przebudowy dróg lokalnych. Podkreślił, że jeśli tylko będzie możliwość pozyskania 
środków ze źródeł zewnętrznych, to takie działania będą podejmowane.  
Radni po przeprowadzonej dyskusji i pytaniach dotyczących: wysokości subwencji 
oświatowej, realizacji zadań inwestycyjnych w Ziętku w roku 2018, wysokości dotacji na 
drogi gminne oraz przygotowaniu dokumentacji dot. zadań inwestycyjnych na terenie gminy, 
postanowili pozytywnie zaopiniować przedstawiony projekt uchwały. 
  

Ad. 2.  

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok.  
Członkowie Komisji po wysłuchaniu wyjaśnień oraz zapoznaniu się z treścią projektu uchwały 
pozytywnie go zaopiniowali.  
 
Ad. 3. 
 Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
na 2019 rok. 
Skarbnik Gminy szczegółowo zapoznała radnych z propozycjami stawek podatku od osób 
prawnych oraz od osób fizycznych wraz z informacją na temat wysokości stawek podatku w 
latach ubiegłych oraz wymiarem podatku wg stawek Ministerstwa Finansów na 2019 rok. 
Następnie, po przeprowadzeniu dyskusji zaproponowane stawki podatku od nieruchomości 
na 2019 rok, (zgodnie z załącznikiem do niniejszego protokołu) zostały pozytywnie 
zaopiniowane przez radnych.  
 
Ad. 4. 
               Projekt uchwały w sprawie opłaty targowej na 2019 rok.   
Skarbnik Gminy – Lucyna Kaminska omówiła projekt uchwały w sprawie opłaty targowej na 
2019 rok (7 zł za 1 metr kwadratowy). Wyjaśniła, że zmieniony został zapis ust. 7 § 2 będzie 
miał następujące brzmienie: „7. Inkasent pobierający opłatę targową zobowiązany jest 
rozliczyć i wpłacić pobraną opłatę na rachunek bankowy Gminy Krupski Młyn w cyklu 
cotygodniowym, w każdy piątek.”  
Komisje po przeprowadzaniu dyskusji i zapoznaniu się z uzasadnieniem projektu uchwały 
oraz jej treścią, postanowiły pozytywnie go zaopiniować. 
 
Ad. 5. 
 Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia i określenia wysokości rocznej opłaty od 
posiadania psów na 2019 rok.   



Skarbnik Gminy – Lucyna Kaminska omówiła projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania 
psów na 2019 rok (propozycja Wójta to 28 zł). Wyjaśniła, że zmieniony został zapis ust. 4 § 4 
będzie miał następujące brzmienie: „4. Inkasent pobierający opłatę targową zobowiązany 
jest rozliczyć i wpłacić pobraną opłatę na rachunek bankowy Gminy Krupski Młyn w cyklu 
cotygodniowym, w każdy piątek.” Ponadto poinformowała o ogromnych kosztach odławiania 
bezdomnych zwierząt, które należy ponieść ze środków budżetu gminy.  
Komisje po przeprowadzaniu dyskusji i zapoznaniu się z uzasadnieniem projektu uchwały 
oraz jej treścią, postanowiły wnioskować o ustalenie rocznej opłaty od posiadania psów na 
2019 rok w wysokości 25 zł.  Propozycja będzie przegłosowana na najbliższej sesji Rady 
Gminy.  
Sołtys Potępy wyraził ubolewanie, że mimo niewielkiej opłaty od posiadania psów tak wielu 
mieszkańców gminy nie płaci za swojego pupila. 
 
Ad. 6.  
 Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na 2019 rok.   
Sekretarz Gminy – Danuta Pries omówiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od środków transportowych na 2019 rok. 
Komisje po przeprowadzaniu dyskusji i zapoznaniu się z uzasadnieniem projektu uchwały 
oraz jej treścią, postanowiły pozytywnie zaopiniować przedstawiony projekt uchwały.  
 
Ad. 7. 
 Projekt uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie 
gminy Krupski Młyn na 2019 rok.   
Skarbnik Gminy – Lucyna Kaminska omówiła projekt uchwały a Komisje po przeprowadzeniu 
dyskusji i zapoznaniu się z uzasadnieniem projektu uchwały oraz jej treścią, postanowiły 
przyjąć zapisy projektu uchwały bez zmian.  
 
Ad. 8. 

Projekt uchwały w sprawie przekazania przez Gminę Krupski Młyn zadań z zakresu 
organizowania publicznego transportu zbiorowego w gminnych przewozach pasażerskich. 
Wójt Gminy wyjaśnił, że w związku ze zmianą struktur organizacyjnych Międzygminnego 
Związku Komunikacji Pasażerskiej w Tarnowskich Górach i po przystąpieniu do Górnośląsko-
Zagłębiowskiej Metropolii, zadania z zakresu organizowania publicznego transportu 
zbiorowego w gminnych przewozach pasażerskich będą przekazane na podstawie uchwały 
Rady Gminy.  
Członkowie Komisji po wysłuchaniu informacji na temat Metropolii oraz zapoznaniu 
obecnych z projektem zmiany uchwały w sprawie przekazania przez Gminę Krupski Młyn 
zadań z zakresu organizowania publicznego transportu zbiorowego w gminnych przewozach 
pasażerskich, członkowie Komisji Rady Gminy postanowili pozytywnie zaopiniować 
przedstawiony projekt uchwały. 
 
Ad. 9. 

Projekt uchwały w sprawie zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania 
napojów alkoholowych na terenie Gminy Krupski Młyn. 
Sekretarz Gminy poinformowała o rozstrzygnięciu nadzorczym dot. uchwały XLI/318/18 w 
sprawie zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie 



Gminy Krupski Młyn, zgodnie z którym wszczęte zostało postępowanie nadzorcze w sprawie 
stwierdzenia nieważności przedmiotowej uchwały. Przedstawiony projekt uchwały zawiera 
poprawki, które wskazane zostały w rozstrzygnięciu.  
Radni po wysłuchaniu informacji dot. projektu uchwały oraz przeprowadzonej dyskusji i 
zapoznaniu się z treścią projektu uchwały, postanowili pozytywnie go zaopiniować.  

 
Ad. 10. 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia odstępstwa od zakazu spożywania napojów 
alkoholowych w miejscach publicznych na terenie gminy Krupski Młyn. 
Sekretarz Gminy  - Danuta Pries szczegółowo omówiła szczegółowo uzasadnienie podjęcia 
uchwały w sprawie ustalenia odstępstwa od zakazu spożywania napojów alkoholowych w 
miejscach publicznych na terenie gminy Krupski Młyn oraz zapoznała z zawiadomieniem o 
wszczęciu postępowania w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały dot. ustalenia 
odstępstwa od zakazu spożywania napojów alkoholowych w miejscach publicznych na 
terenie gminy Krupski Młyn. Członkowie Komisji po przeprowadzonej dyskusji wyrazili 
ogromne zaniepokojenie faktem, że podejmując uchwałę w sprawie ustalenia odstępstw od 
zakazu spożywania napojów alkoholowych, może się okazać, że trudno będzie ją 
egzekwować. 
Projekt uchwały będzie jeszcze dyskutowany na najbliższej sesji.  
 
Ad. 11. 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na lat 
10.  
Sekretarz Gminy – Danuta Pries poinformowała o wniosku SM „Chemik” o dzierżawę na 
okres 10 lat części nieruchomości gruntowej przy ul. Kasprowicza w Krupskim Młynie, z 
przeznaczeniem pod miejsce na dojście do wiaty śmietnikowej. 
Radni po wysłuchaniu informacji dot. projektu uchwały oraz przeprowadzonej dyskusji i 
zapoznaniu się z treścią projektu uchwały, postanowili pozytywnie go zaopiniować.  
 
Ad. 12.  

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na lat 
10. 
Sekretarz Gminy – Danuta Pries poinformowała o wniosku SM „Chemik” o dzierżawę na 
okres 10 lat części nieruchomości gruntowej przy ul. Leśmiana w Krupskim Młynie, w celu 
możliwości zabudowy 10 miejsc postojowych dla samochodów osobowych. 
Radni po wysłuchaniu informacji dot. projektu uchwały oraz przeprowadzonej dyskusji i 
zapoznaniu się z treścią projektu uchwały, postanowili pozytywnie go zaopiniować. 
 
Ad. 13. 

Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości gruntowej stanowiącej działkę Nr 588/119 k.m. 8 o pow. 0,0066 ha, KW 
GL1T/00047416/9 położonej w Żyłce. 
Sekretarz Gminy – Danuta Pries poinformowała o wniosku mieszkańców Zabrza, którzy 
wystąpili o nabycie nieruchomości przyległej do posiadanej przez nich. Wyjaśniła, że 
nieruchomość może zostać zbyta w drodze bezprzetargowej pod warunkiem, że Rada Gminy 
wyrazi na to zgodę.   



Komisje po zapoznaniu się z uzasadnieniem projektu uchwały oraz jej treścią, postanowiły 
pozytywnie zaopiniować projekt przedstawionej uchwały. 
 
Ad. 14. 

Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego Nr 3 
położonego w Ziętku 4A. 
Sekretarz Gminy Danuta Pries przedstawiła uzasadnienie podjęcia projektu uchwały w 
sprawie przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego Nr 3 położonego w Ziętku 4A. 
Po wysłuchaniu uzasadnienia oraz zapoznaniu się z treścią projektu uchwały członkowie 
Komisji Rady Gminy postanowili pozytywnie go zaopiniować. 
 
Ad. 15. 

Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości gruntowej stanowiącej działkę Nr 325/100 k.m. 13, o pow. 0,0469 ha, KW 
GL1T/00048229/8 położonej w Krupskim Młynie przy ul. Głównej. 
Sekretarz Gminy - Danuta Pries przedstawiła uzasadnienie podjęcia projektu uchwały a 
członkowie Komisji po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały członkowie Komisji Rady 
Gminy postanowili pozytywnie go zaopiniować. 
 
Ad. 16.  

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalności Wójta Gminy Krupski 
Młyn. 
Sekretarz Gminy Danuta Pries przedstawiła treść wniosku mieszkańców dot. skargi na 
działalność Wójta.  
Klaudiusz Kruszewski pytał czy dochodziły ostatnio sygnały o uciążliwościach zapachowych z 
rejonu oczyszczalni?  
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej powiedziała, że w czasie o 
którym mowa w piśmie, nie docierały żadne inne sygnały mieszkańców o uciążliwościach. 
Dodała, że w przypadku niedogodności mieszkańcy kontaktują się z pracownikami urzędu i 
zgłaszają je na bieżąco, w tym przypadku tak się jednak nie stało. Nie było wówczas innych 
sygnałów.  
Radny Bulas poinformował, że był wówczas na posesji skarżącego i potwierdził, że zapach był 
uciążliwy.  
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej poinformowała o 
przeprowadzeniu czyszczenia – prac interwencyjnych – rur kanalizacyjnych wzdłuż ul. 
Tarnogórskiej w Krupskim Młynie.  
Henryk Brodziak pytał, czy może być tak, że oczyszczalnia jest niedociążona i stąd te przykre 
zapachy? 
Kierownik Plaza wyjaśniła, że ostatni okres rzeczywiście był bardzo suchy ale system pracy na 
terenie oczyszczalni był realizowany bez zakłóceń. 
Klaudiusz Kruszewski przypomniał, że na terenie Ziętka jest obiekt o wiele bardziej uciążliwy 
zapachowo.  
Po wysłuchaniu wyjaśnień członkowie Komisji Rady Gminy postanowili podjąć decyzję o 
rozpatrzeniu projektu uchwały na najbliższej sesji. 
 
Ad. 17.  



Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 
Sekretarz Gminy Danuta Pries przedstawiła uzasadnienie podjęcia projektu uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy.  
Po wysłuchaniu uzasadnienia oraz zapoznaniu się z treścią projektu uchwały członkowie 
Komisji Rady Gminy postanowili pozytywnie go zaopiniować. 
 
Ad. 18. 
Sprawy bieżące.  

1. Bogdan Mika wnioskował o interwencję dot. opróżnienia kontenery na odzież 
używaną; 

2. Henryk Brodziak wnioskował o: 
a) sprawdzenie jakości wody w Ziętku; 
b) likwidacja wysypiska odpadów wielkogabarytowych w Ziętku k/bl. Nr 1 i 6; 
c) dostawienie pojemników na bio z przykryciem na terenie Ziętka; 
oraz podziękował za pracę przy Przedszkolu w Ziętku.  

3. Herbert Panchyrz – wnioskował o opróżnienie szamba w Żyłce 1 oraz podziękował za 
przesunięcie przejścia dla pieszych w Potępie przy szkole.  
4. Roman Piksa – wnioskował o: 

a) pomalowanie pasów (przejścia dla pieszych) na terenie gminy; 
b) naprawę drogi od asfaltu na Kanol do garaży.  

5. Jacek Kiszkis – naprawa nieświecących lamp przy ul. Miarki od tzw. banki do starej bramy. 
6. Klaudiusz Kruszewski wnioskował o: 
a) postawienie znaku „do 2,5 t” przy wjeździe na teren k/nowych garaży w Ziętku; 
b) naprawę mostu wojskowego w Ziętku; 
c) naprawę drogi do Potępy, która została zniszczona przy wycince drzew; 
d) zmianę organizacji ruchu na Ziętku (wyłączenie z ruchu drogi do Starego Ziętka, za wyjątkiem 
dojazdu do posesji oraz skierowanie do przejazdu dla pozostałych pojazdów na drogę od przystanku 
do Potępy przez most).  
7. Gerard Piegza podziękował za dostawienie przy ul. Buczka 4 i 6 kompletów ławek i posprzątanie 
terenu osiedla, jednocześnie wnioskował o opróżnienie i uporządkowanie terenu wokół kontenera na  
odzież używaną przy ul. Leśmiana oraz o wykoszenie terenu z tyłu Sali posiedzeń.  
8. Jerzy Sier pytał o to jak daleko mają się sprawy z legalizacją garaży na terenie Ziętka? 
 
Posiedzenie Komisji zakończyło się o godz. 17.30. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano: 
Komisja Budżetowa i Rozwoju Przedsiębiorczości: 
Klaudiusz Kruszewski  …………………… 
Henryk Brodziak  …………………….  
Ewelina Kornek  …………………….  
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu: 
Artur Dawydzik  ……………………. 
Ewa Kluba  ……………………. 
Bogdan Mika   ……………………. 
Roman Piksa  ……………………. 
Jerzy Sier  ……………………. 
Komisja Terenowa, Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego: 
Witold Bulas   …………………….. 



Jacek Kiszkis  …………………….. 
Dominik Pawlak  …………………….. 
Gerard Piegza  …………………….. 
Herbert Panchyrz  …………………….. 
Franciszek Sufa  …………………….. 
 
Protokołowała: K. Michałek 


